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[Sigsgaard.] 
ministeren, men andre, der måske kunne 
have interesse i at kende disse tal, har jo 
ikke de samme muligheder. 

Jeg forstår, at de oplysninger, jeg her har 
bedt om, ikke engang foreligger for finans- 
udvalget, og at efterretningstjenesten derfor 
er unddraget politisk kontrol, det vil sige, 
at den næsten er en stat i staten, og at folke- 
tinget i denne sag er delvis umyndiggjort. 
Virksomhedens . antidemokratiske karakter 
gør forholdet særlig uheldigt. Derfor vil jeg 
spørge, om ministeren vil sørge for, at ud- 
gifterne til efterretningstjenesten og deres 
fordeling vil komme til klart at fremgå af 
de kommende finanslove. Her er jo i øvrigt 
et område, hvor der efter manges mening 
uden skade kunne spares. Det kan undre, at 
i hvert fald de radikale ikke har forlangt 
sådanne besparelser. Det er jo ikke sikkert, 
at ministeren har været opmærksom på 
disse muligheder, men nu er han måske 
blevet, det på grund af spørgsmålet, og 
derfor vil jeg spørge, om han agter at gen- 
nemføre besparelser på området? 

Justitsministeren (Thestrup): Jeg må sige 
til hr. Sigsgaard, at ikke blot er efterretnings- 
tjenesten ikke en stat i staten, det er tvært- 
imod en enkelt lille afdeling af politiet, sådan 
at det er en ganske overordentlig vanskelig 
sag at udskille, hvor meget efterretnings- 
tjenesten som sådan koster. Jeg vil næsten 
tro, det faktisk er umuligt, uden man skal 
til at lave fuldstændig om på det, og jeg 
tør derfor ikke give noget løfte om, at det 
skal være muligt nøje at kunne se, hvor 
meget efterretningstjenesten kommer til at 
koste i de kommende år. 

Hermed sluttede spørgsmålet, og spørge- 
tiden var dermed til ende. I 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Spørgsmål om fremme af forespørgsel til 
statsministeren af Kai Moltke. 

(Forespørgslen findes i tidenden sp. 927). 

Formanden: Hvis ingen gør indsigelse mod 
fremme af denne forespørgsel, betragter jeg 
tingets samtykke dertil som givet. (Ophold). 

Det er givet. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Anden behandling af forslag til lov om 
ændring af lov om, almindelig omsætnings- 
afgift. 

(Første behandling af lovforslaget (nr. 60) 
findes i tidenden sp. 803, udvalgets betænk- 
ning i tillæg B. sp. 13). 

Der var stillet 1 ændringsforslag i betænk- 
ningen. 

Uden for betænkIiingèn viu der ikke stillet 
ændringsforslag.! 

Formanden: Sammen med denne sag 
foretages de fire følgende sager på dags- 
ordenen, nemlig: 

Anden behandling af forslag til lov om 
beregning af almindelig omsætningsafgift af 
parfumer, toiletmidler m. v. 

(Første behandling af lovforslaget (nr. 61) 
findes i tidenden sp. 804, udvalgets betænk- 
ning i tillæg B. sp. 13). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Anden behandling af forslag til lov om ' 
ændring af lov om tobaksafgifter. 

(Første behandling af lovforslaget (nr. 62) 
findes i tidenden sp. 804, udvalgets betænk- 
ning i tillæg B. sp, 13). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Anden behandling af forslag til lov om 
ændring af lov om afgift af spintus, fMt og ø:l: 

(Første behandling af lovforslaget (llr. 63) 
findes i tidenden sp. 804, udvalgets betænk- 
ning i tillæg B. sp. 13). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Anden behandling af forslag til lov om 
midlertidigt tillæg ,til folke-, invçtlide- og enke- 
pensionister samt om midlertidig forhøjelse af 
grænsen for hjælp til underhold. 

(Første behandling af lovforslaget (nr. 59) 
findes i tidenden sp. 804, udvalgets betænk- 
ning i tillæg B. sp. 13). 


